
Sv Blauw-Wit maakt een volgende 
stap in haar jeugdbeleid. In het 
verlengde van de maatschappelijke 
discussie en de inzichten van 
(voetbal)experts gaan we op latere 
leeftijd dan nu het geval selecteren, 
namelijk pas vanaf 12 jaar.

Ontwikkeling van élk kind
In de jeugdsport moeten we ons niet alleen 
richten op de  minder dan 1% jonge spelers 
die het topvoetbal ‘misschien’ gaan halen ten 
koste van de 99% die levenslang deelnemers 
aan de voetbalsport zouden kunnen worden. 
Het gaat over plezier, leren, genieten, ge-
zelligheid, betrokkenheid, het maken van 
mooie herinneringen en de ontwikkeling 
van élk kind, ongeacht hun capaciteiten.

Grillig verloop ontwikkeling jeugd
Uit talloze wetenschappelijke onderzoeken 
en eigen ervaringen binnen sv Blauw-Wit 
blijkt dat het scouten van jong talent ont-
zettend lastig is voor de lange termijn. Niet 
zelden blijken op jonge leeftijd aangemerkte 
talenten op latere leeftijd voorbij te worden 
gestreefd door kinderen die een enorme 
ontwikkeling doormaken. De ontwikkeling 
van veel jeugdspelers heeft op jonge leeftijd 
een nogal grillig verloop en volgt vaak geen 
strakke diagonale lijn.

Gelijke kansen
De KNVB starte daarom een jaar gele-
den al het project gelijke kansen. Dit 
project is er op gebaseerd dat bij ama-
teurverenigingen alle pupillen dezelfde 
kansen te bieden. Evenveel trainingsmo-
gelijkheden en gelijkwaardige trainingen.  

Sv Blauw-Wit is hier ook enthousiast over. 
We stoppen daarom met het selecteren bij 
de pupillen. We selecteerden overigens al 

niet bij de O7 en O8. Maar 
doen dit in de aanloop 

naar seizoen 2019-

2020 ook niet meer bij de O9-, O10-, O11- 
en O12-categorie.

Wat betekent dit voor uw kind?
Uw kind schuift in principe met het huidige 
team door naar de volgende leeftijdscatego-
rie (bijvoorbeeld van O8 naar O9). 
Omdat we in een overgangssituatie zitten 
van oud naar nieuw beleid, komt het in het 
seizoen 2019-2020 nog voor dat spelers in 
dezelfde leeftijdscategorie blijven spelen. 
Een speler die nu in de O11 speelt en ge-
boren is in 2009, blijft in principe nog in de 
O11 (hij/zij zou in het huidige seizoen in de 
O10 zijn uitgekomen als we die al hadden 
gehad). Deze spelers krijgen dus deels een 
nieuw team.
Als het team doorschuift naar een leeftijds-
categorie waarbij er méér spelers per team 
nodig zijn (groter veld), dan wordt het team 
aangevuld met nieuwe spelers. Dat kunnen 
nieuwe leden zijn, maar eventueel ook spe-
lers uit een ander team dat overgaat (maar 
dat bijvoorbeeld afhakers heeft naar het 
nieuwe seizoen).

Even leeftijdscategorieën
In het seizoen 2019-2020 voegen we de 
‘even leeftijdscategorieën’ O10, O12 en O14 
toe. Op deze manier kunnen de spelers lan-
ger met leeftijdsgenoten blijven voetballen. 
De fysieke verschillen worden een stuk klei-
ner.

Hoofdtrainers
Met ingang van het seizoen 2019-2020 heb-
ben we hoofdtrainers op de volgende leef-
tijdsgroepen: O19, O17, O15/O14 en O13/
O12. Daarnaast is er een hoofdtrainer voor 
de O11/O10 en een hoofdtrainer voor de 
O9/O8/O7. De laatste twee verzorgen ook 
de Mini Champions League op maandag. In 
het overgangsseizoen 2019-2020 zal er uit-
groei zijn van de huidige selectieteams O9-1 
en O11-1. Zo schuift de JO11-1 naar JO12, 
inclusief de huidige hoofdtrainer.
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Reacties
Wil je reageren op deze nieuwsbrief of 
heb je vragen naar aanleiding van deze 
nieuwsbrief? Mail dan naar: 

   jeugdvoorzitter@svblauwwit.nl

http://www.svblauwwit.nl
mailto:jeugdvoorzitter%40svblauwwit.nl?subject=Reactie%20op%20nieuwsbrief%2022%20april%202019
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Leeftijdscategorieën 2019-2020

Tussencategorieën O12 en O14
De leeftijdscategorieën O12 en O14 zijn 
echte tussencategorieën. Dat wil zeggen 
dat ze géén selectieteam hebben, maar dat 
spelers die erg ver gevorderd zijn in hun ont-
wikkeling deze categorie mogelijk kunnen 
overslaan. Een speler die de O13 verlaat en 
heeft laten zien het niveau van O15 al aan 
te kunnen, kan op inzicht van de Technische 
Commissie Jeugd gevraagd worden de O14 
over te slaan.
De O10 en O8 worden niet als tussencate-
gorieën gezien maar als reguliere leeftijdsca-
tegorieën.  Deze worden dus in principe niet 
overgeslagen.

Meiden
Het bovenstaande schema geldt qua ge-
boortejaar ook voor meidenteams (dus 
meiden die geboren zijn in 2007 spelen in 
de MO13). Als meiden in een gemengde 
competitie meespelen dan mogen ze één 
geboortejaar ouder zijn dan de jongens. Een 
meisje dat geboren is in 2010 mag dus nog 
met de O9 meevoetballen.

Bij Blauw-Wit vormden we volledige mei-
denteams tot nu toe met ingang van de 
MO13. We zullen dat jaar tot jaar heel prag-
matisch moeten bekijken omdat er nu een-
maal minder meiden voetballen dan jon-
gens. Voor het komende seizoen koersen we 
op de vorming van in elk geval twee MO15-
teams en een MO17-team.

Dispensatie
Om de teams in de verschillende leeftijdsca-
tegorieën op maat gevuld te krijgen, zal er 
in sommige gevallen dispensatie toegepast 
worden. Bijvoorbeeld als een team in de 
O15 18 spelers heeft en een team in de O14 
maar 12 spelers, dan zouden 3 spelers met 
dispensatie nog een jaartje in de O14 kun-
nen spelen.
De KNVB staat per team maximaal 3 dispen-
satiespelers (van maximaal één geboorte-
jaar ouder) toe op een groot veld (O13 en 
ouder). Op een half veld (O12/O11) zijn dat 
maximaal 2 dispensatiespelers per team. 
Ook kun je kiezen voor een ‘omgekeerde dis-
pensatie’. Als een O14-team 18 spelers heeft 

en een O15-team 12, dan zouden 3 spelers 
uit de O14 (die er wel aan toe zijn) al door 
kunnen schuiven naar de O15.

Biologische dispensatie
Voor de A-categorie tot en met JO16 wordt 
het mogelijk om op basis van lengte dispen-
satie aan te vragen voor een leeftijdscatego-
rie jonger. Dit geldt dus alleen voor de teams 
die uitkomen in Hoofdklasse en hoger (zie 
hieronder) en is voor onze vereniging op dit 
moment niet van toepassing.

1e klasse wordt B-categorie
Met ingang van het nieuwe seizoen 2019-
2020 wordt de 1e klasse (waarin bijvoor-
beeld onze JO17 en JO19 nu uitkomen) 
B-categorie. Dit betekent dat ook teams in 
deze klasse met maximaal 3 dispensatie-
spelers mogen spelen. Ook is het dan toege-
staan om door te wisselen (i.p.v. maximaal 3 
wissels). Verder kunnen de spelers die in de 
1e klasse méér dan 15 wedstrijden hebben 
gespeeld ook nog (in geval van nood) in een 
lager team uitkomen. 

Leeftijdscategorie Geboortejaar Spelvariant Aantal teamspelers
O19 2001 + 2002 11 v 11 (heel veld) 15 à 17 spelers
O17 2003 + 2004 11 v 11 (heel veld) 14 à 16 spelers
O15 2005 11 v 11 (heel veld) 14 à 16 spelers
O14 2006 11 v 11 (heel veld) 14 à 16 spelers NIEUW
O13 2007 11 v 11 (heel veld) 14 à 15 spelers
O12 2008 8 v 8 (half veld) 10 à 11 spelers NIEUW
O11 2009 8 v 8 (half veld) 10 à 11 spelers
O10 2010 6 v 6 (kwart veld) 8 à 9 spelers NIEUW
O9 2011 6 v 6 (kwart veld) 8 à 9 spelers
O8 2012 6 v 6 (kwart veld) 8 à 9 spelers
O7 2013 + 2014 4 v 4 (achtste veld) 6 à 7 spelers

Selectieteams
Vanaf het seizoen 2019-2020 hebben we de 
volgende selectieteams, onder leiding van 
een hoofdtrainer:
• JO19-1 vacature
• JO17-1 Michaël Leenhouwers
• JO15-1 Ed Romijnders 

  Vinny Koks (assistent)
• JO13-1 Norbert Derksen

Interne trainersopleiding
Om iedere pupil dezelfde kansen te kunnen 
bieden hebben we nog een aantal doel-
stellingen. Zo willen we meer inzetten op 
‘train het kader’. Zowel in pedagogisch als 
didactisch opzicht. Daarnaast willen we het 
trainingsaanbod op de teamtraining nog 

beter faciliteren zodat alle 
pupillen dezelfde en uit-

dagende trainingsstof 
aangeboden krijgen.

Achtergrondinfo
Op de volgende bladzijdes staan 
enkele artikelen die afgelopen 
periode over deze thematiek zijn  
verschenen. Interessant om je 
daar eens in te verdiepen.

Veel leesplezier!

Technische Commissie Jeugd en 
Jeugdbestuur
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Sportconsultant: ‘Eigenlijk zeg je gewoon: Dit 
kind is een investering waard en dit kind niet’
Uit onderzoek blijkt dat het herkennen 
van potentie en talent bij kinderen in 
de basisschoolleeftijd onbetrouwbaar 
is. Maar waarom lijken sportclubs 
dan juist steeds jonger op niveau te 
selecteren? 

Volgens sportconsultant Nick Veenbrink van 
adviesbureau NMC Bright zijn de cultuur en 
structuur in jeugdvoetbal de boosdoener. 
‘Clubs selecteren spelers omdat ze geloven dat 
het goed is voor de ontwikkeling en het plezier 
van spelers. Daarbij willen ze goed voor de dag 
komen in wekelijkse competities en richten de 
wekelijkse trainingen ook zo in. Maar dat is een 
gevaarlijke ontwikkeling als je het mij vraagt. 
Een grote groep kinderen wordt buitengeslo-
ten.’
Veenbrink deed recent onderzoek naar het se-
lectiebeleid bij jeugdteams van amateurvoet-
balclubs en reageert op ons onderzoek Sport-
regime. ‘Ik ben bijna geen amateurclub tegen 
gekomen zonder selectiebeleid, waarbij de 
beste spelers uit een leeftijdscategorie in een 
selectieteam geplaatst worden. En dat gaat 
niet zelden over kinderen van 7 of 8 jaar oud.’  
Kinderen in een selectieteam krijgen meestal 
meer trainingsuren en een kwalitatief beter 
opgeleide trainer. De andere niet-geselecteer-
de spelers worden daarvan uitgesloten.

Pedagogisch onverantwoord
‘Wij volwassenen, dus ouders en trainers plak-
ken er dat labeltje op: Dit kind hoort in de selec-
tie en deze niet. Maar eigenlijk zeg je gewoon 
“Dit kind is een investering waard en dit kind 
niet”.’ Volgens Veenbrink is dat pedagogisch 
onverantwoord. ‘Ik heb in mijn onderzoek ge-
merkt dat het echt iets doet met het zelfbeeld 
van niet-geselecteerde kinderen. Zij vergelijken 
zichzelf met leeftijdgenootjes in hogere teams 
en ontlenen dáár hun eigenwaarde aan. Dat 
draagt natuurlijk absoluut niet bij aan een ge-
zond leerklimaat voor alle kinderen op een 
club. Hij juicht het toe dat de KNVB recent het 
project Gelijke Kansen Jeugdvoetbal begonnen 
is. Dat project heeft als doel dat kinderen uit 
de lagere teams betere kansen krijgen net als 

kinderen uit de zogenoemde 
selectie-elftallen; training 

door dezelfde trainers, 
met een gelijk aantal 

trainingsuren, op dezelfde velden, en met de-
zelfde materialen.

Waarom clubs op niveau selecteren
Het project is volgens Veenbrink een stap in 
de goede richting. Maar het zal nog een hele 
opgave worden om dit te realiseren bij andere 
amateurclubs. ‘Clubs willen met hun eerste 
elftal op zo hoog mogelijk niveau meespelen. 
En daarbij hebben ze nog vaak de neiging 
om de talentvolle spelers zo vroeg mogelijk 
goed te willen opleiden. En natuurlijk wordt 
een kind beter naarmate hij of zij vaker op 
een hoog niveau traint. Maar tegelijkertijd is 
het verschrikkelijk moeilijk om op hele jonge 
leeftijd het toekomstige niveau al vast te stel-
len. Ook een laatbloeier kan in potentie over 
een uitzonderlijk talent beschikken. Maar die 
wordt op deze manier over het hoofd gezien.’ 
Een ander argument voor clubs om wél te se-
lecteren is volgens Veenbrink het feit dat nog 
steeds veel mensen echt geloven dat kinderen 
die samenspelen met andere kinderen van ge-
lijk niveau en motivatie, meer plezier beleven 
in het spel. Een argument dat we ook in ons 
eigen onderzoek tegenkomen.

Bloemetjesplukker
Zo vraagt een tipgever zich af wat er gebeurt 
met jongens onder de 12 die leven voor het 
voetbal? Het komt volgens haar niet altijd al-
leen maar uit de club of de ouders. ‘Bij onze 
zoon draait alles om voetbal. Ja, ook om de p 
van plezier maar voor hem gaat het ook zeker 
om de p van presteren. Hij kan goed voetbal-
len en is bloedfanatiek. Hij gaat het veld niet op 
voor minder dan de winst. Dat zit er al in van-

af dat hij kan lopen met een bal aan de voet. Ze 
schrijft dat óók deze kinderen een mooi elftal 
verdienen waar ze hun ei kwijt kunnen. En dat 
is wat haar betreft een elftal waarbij er op ni-
veau geselecteerd is, en niet alleen op leeftijd. 
’Of het nou school, sport of werk is, iedereen 
heeft een eigen niveau. Een fanatieke voet-
baller bij een bloemetjesplukker in een team 
zetten omdat ze allebei 10 jaar zijn kan in mijn 
ogen niet leuk zijn.’

Jeugdcompetitie moet op de schop
Veenbrink begrijpt deze zorgen, maar stelt dat 
dit ‘willen winnen’ voor een groot deel ook in-
gegeven wordt door de omgeving. ‘Prestatie-
drang is gaan prevaleren boven plezier. En dat 
valt voor mij niet te rijmen met de kerntaak 
van een amateurvereniging: jeugd binden en 
behouden. In dat licht zou niet presteren maar 
plezier absoluut op nummer 1 moeten staan.’ 
Als de clubs en de KNVB dit echt willen door-
breken, dan is er volgens de sportconsultant 
wel méér nodig dan het anders inrichten van 
de trainingsweek. ‘Het vraagt om een cultuur-
omslag; dat we op jonge leeftijd minder nadruk 
leggen op presteren en selecteren door goed 
uit leggen wat hier de keerzijde van is en wat de 
voordelen van een andere benadering zijn. Een 
aanpassing in de structuur – hoe de competities 
en trainingen georganiseerd zijn – ondersteunt 
deze cultuuromslag, bijvoorbeeld door kortere 
competitieronden zodat je meer kunt variëren 
in teamsamenstellingen. Het doel is dat we uit-
eindelijk een cultuur en structuur creëren waar-
bij kinderen met plezier voetballen, die past bij 
hun belevingswereld en waarbij ze worden aan-
gesproken op hun motief om te voetballen.’

https://demonitor.kro-ncrv.nl/amp/artikelen/sportconsultant-eigenlijk-zeg-je-gewoon-dit-kind-is-een-investering-waard-en-dit-kind-niet?__twitter_impression=true
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Hoofd jeugdbeleid sport- en voetbalclub:  
‘We stuiten op weerstand van ouders’
Teamindeling en selectiebeleid, we 
vinden het allemaal de normaalste 
zaak van de wereld. Maar 
sportbonden en clubs voeren hier 
intern steeds meer discussie over 
en vragen zich af: Moeten kinderen 
al op jonge leeftijd gerangschikt 
worden op basis van vaardigheden? 
Staan kinderen niet teveel onder 
druk als ze op jonge leeftijd al drie 
keer in de week een verplichting 
hebben? 

We komen in contact met twee clubs die de 
prestatiedruk eraf willen halen. Maar, dat 
gaat niet zonder slag of stoot. Zoals bij hoc-
keyclub Rotterdam, de club met één van de 
grootste aantal jeugdleden van Nederland 
(1600 jeugdleden onder de 18 jaar). Op ei-
gen initiatief hebben ze hun selectiebeleid 
aangepast en de trainingsintensiteit van de 
jongste jeugd verminderd. ‘We zetten deze 
kinderen puur op motivatie bij elkaar en 
niet op basis van techniek of tactiek, dus bij 
ons zitten alle kinderen van 7 jaar allemaal 
bij elkaar,’ zegt bestuurder Diederick Badon 
Ghijben. Hij is als bestuurslid verantwoorde-
lijk voor de jeugdige spelers onder de 10 jaar. 
‘We overwegen om voor komende seizoe-
nen ook de kinderen van 8 jaar ook allemaal 
met elkaar te laten hockeyen.’

Weerstand ouders
De club voert het nieuwe jeugdbeleid gelei-
delijk in. Dat is nodig volgens Badon Ghijben, 
want ze zijn op veel weerstand van ouders 
gestuit. ‘De beperking van het aantal trai-
ningsuren heeft in eerste instantie negatie-
ve reacties teweeg gebracht. Wij spelen met 
onze eerste teams in de hoogste klassen en 
dus hebben we een imago als topsportclub. 
Dat wekt blijkbaar bepaalde verwachtingen 
bij ouders. Sterker nog, ik was op bezoek 
bij een club in de buurt en daar zag ik dat 
ouders van onze club aan de slag waren ge-
gaan met een groepje uit een hockeyteam. 
Ze vonden dat de kinderen niet genoeg 
trainden bij ons. Wij hebben gezegd: ‘Als je 

extra wil trainen, dan doe je 
dat maar in de tuin met 

je kinderen.’

Er zijn meerdere redenen waarom hockey-
club Rotterdam ervan overtuigd is dat je 
jonge kinderen niet al moet gaan selecteren 
of al van jongs af aan veel moet laten trai-
nen. Ze vinden dat ‘de druk’ eraf moet, en 
dat plezier weer voorop moet staan. ‘Wij 
vinden het belangrijker dat jonge kinderen 
met hun vriendjes in hetzelfde team kunnen 
blijven spelen. Nu is het vaak zo dat ze door 
selecties uit elkaar worden gehaald.’

Talent mislopen
‘Bovendien zie ik dat sommige jongens van-
af 12 of 13 jaar pas echt gaan groeien, de 
speelsheid vermindert, het dromerige gaat 
er vanaf en ze staan opeens ‘aan’. Dan is er 
dus juist een risico dat je een groot talent 
mist. Datzelfde geldt voor kinderen die ‘laat’ 
zijn geboren. Die lijken minder ten opzichte 
van hun leeftijdsgenoten maar in de leeftijd 
tussen 7 en 10 jaar maakt een half jaar leef-
tijdsverschil best veel uit. Dus ook hierdoor 
kun je juist talent mislopen.’

Druk ouders
Maar er zijn meerdere redenen. De bestuur-
der is zelf trainer en vader en ziet dat som-
mige kinderen onder druk staan van hun 
ouders. ‘We zeggen vanaf het moment dat 
kinderen hier komen al tegen ouders dat ze 
zich niet mogen bemoeien met wat er op 
het veld gebeurt. Je mag het team aanmoe-
digen, maar niet je eigen kind. We proberen 
zo de afstand tussen ouder en kind te ver-
groten zodat de drammerigheid eraf gaat.’
Naast dat de club de prestatiedruk eraf wil 

halen, hebben ze ook de trainingsin-
tensiteit teruggeschroefd. ‘We zagen name-
lijk jonge kinderen met hielspoorklachten, 
kapotte ruggen, pijnlijke enkelbanden. Daar 
willen we voorzichtig mee zijn. Dus we trai-
nen met de 9-jarigen wel 2 keer in de week 
maar dan minder lang en gevarieerder, dus 
we gaan soms ook boksen of voetballen. Vo-
rig jaar is er per saldo anderhalf trainingsuur 
afgegaan per maand. Het doel is om de an-
gel eruit te halen. Motivatie en plezier staan 
bij ons voorop, presteren volgt vanzelf.’

‘Gelijke Kansen-project’
Ook bij de Utrechtse voetbalclub Hercules zijn 
ze bezig om geleidelijk aan de cultuur intern 
te veranderen. Want dat is wat het volgens de 
sportbestuurders is: ‘Een cultuur van presteren, 
die we normaal zijn gaan vinden’. Hercules is 
één van vier amateurclubs die meedoet aan 
een pilot van de KNVB: ‘Het Gelijke Kansen-
project’. De bedoeling is dat kinderen uit lagere 
teams dezelfde kansen krijgen als kinderen uit 
de zogenoemde selectie-elftallen. Training door 
dezelfde trainers, op dezelfde velden en met de-
zelfde materialen. Vanaf volgend seizoen gaan 
ze een stap verder: 1 van de 2 trainingen zal er 
gemixt getraind worden.  
Redenen lijken op die van hockeyclub Rotter-
dam, vertelt hoofd jeugdopleiding Matthijs Blij-
ham: ‘Pas na de groeispurt kun je echt bepalen 
wie talent heeft. Afhankelijk van wanneer je ge-
boren bent, kun je een voorsprong hebben op 
andere kinderen omdat je de oudste bent van 
het team. 
Lees verder op pagina 6

https://demonitor.kro-ncrv.nl/artikelen/hoofd-jeugdbeleid-sport-en-voetbalclub-we-stuiten-op-weerstand-van-ouders
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Jong geleerd... Wel of juist niet selecteren 
onder sportertjes?
Vooral op voetbal- en hockeyclubs 
is het gebruikelijk om al vanaf zeven 
jaar de beste spelers eruit te vissen 
voor het selectieteam. Dit stuit op 
steeds meer weerstand.

Zijn bericht kreeg bijna zevenduizend likes, 
werd ruim achthonderd keer gedeeld en er 
kwamen meer dan zeshonderd reacties op. 
Dat cabaretier Jochem Myjer met zijn Face-
book-post een gevoelige snaar raakte, was 
wel duidelijk. Myjer luchtte zijn hart over zijn 
kinderen van 8 en 10, die beiden sporten:

Kennelijk niet goed genoeg
“Het laatste jaar wisselde het team van mijn 
beide kinderen steeds meer en vanaf vol-
gend jaar komen de echte selecties. De af-
gelopen tijd heb ik meerdere ouders gespro-
ken die met hetzelfde probleem worstelen. 
Kinderen krijgen op deze kwetsbare leeftijd 
te horen dat ze kennelijk niet goed genoeg 
zijn en worden uit het team van hun vriend-
jes/vriendinnetjes gehaald. Vriendjes/vrien-
dinnetjes waar ze al een aantal jaar mee 
sporten. Leg dat maar eens aan een kind 
van die leeftijd uit. Ik vind dat erg heftig. En 
onnodig. Zelf heb ik de neiging om daarover 
te liegen en te zeggen dat er willekeurig ge-
woon ‘gehusseld’ wordt.” 
De cabaretier eindigt met de woorden: “De 
selectie in het echte leven begint bij het naar 
de middelbare school gaan. Dan gaat ieder 
zijn weg en zie je voor het eerst verschillen. 
Laten we het met sporten dan ook doen.”

Vraagtekens bij vroeg selectiebeleid
Aanleiding van zijn post was een nieuwsbe-
richt van NOS waarin gesteld werd dat steeds 
meer hockey- en voetbalclubs hun vraagte-
kens zetten bij het vroege selectiebeleid dat 
nu nog bij veel amateurclubs gebruikelijk is. 
Omdat deze twijfels al langer bestaan heeft 
voetbalbond KNVB onderzoek gedaan naar 
alternatieve opleidingsmodellen, zodat alle 
jeugdvoetballers over een langere periode 
meer gelijke kansen krijgen om zich opti-
maal te ontwikkelen. De achterliggende ge-

dachte van dit onderzoek is 
dat jonge voetballers en 

hockeyers waarschijn-
lijk meer plezier in 

hun sport hebben en meer kans krijgen om 
hun talenten te ontwikkelen als ze tot latere 
leeftijd allemaal evenveel aandacht krijgen.

Kritische blik
Nick Veenbrink, consultant bij sportadvies-
bureau NMC Bright, deed onderzoek naar 
het selectiebeleid bij jeugdteams van ama-
teurclubs en heeft veel jeugdopleidingen 
begeleid in samenwerking met de KNVB. Hij 
juicht een kritische blik op de huidige manier 
van jong selecteren van harte toe: “Bij veel 
clubs wordt er nu al onder zevenjarigen op 
niveau geselecteerd. De beste spelertjes ko-
men in het selectieteam. De manier waarop 
jeugdcompetities georganiseerd zijn, met 
ranglijsten en verschillende niveaus, spelen 
zeker een rol in het vroeg selecteren: clubs 
willen zo goed mogelijk voor de dag ko-
men, met de beste spelers. Een ander veel 
gehoord argument is dat veel clubs denken 
dat kinderen met meer plezier spelen als ze 
dat met even sterke teamgenoten kunnen 
doen. Ze zijn bang dat goede spelers de min-
der goede spelers links laten liggen.”

Buitengesloten
Maar daarmee gaan ze in de ogen van Veen-
brink voorbij aan een groot nadeel van dit 
vroege selecteren: “Slechts een kleine groep 
kinderen krijgt optimale ontwikkelingskan-
sen – de selectiespelers krijgen over het 
algemeen meer en betere trainingen van 
gekwalificeerde trainers – terwijl de rest 
daarvan buitengesloten wordt. De niet-ge-
selecteerde spelers krijgen een minder goe-
de kans om hun potentie te ontwikkelen.” 

En hij heeft nog een kanttekening, namelijk 
dat ieder kind zich op een ander tempo ont-
wikkelt: “Het is eigenlijk niet te doen om al 
op zeven- of achtjarige leeftijd iemands ni-
veau vast te stellen. Een mogelijke topper 
kan dus over het hoofd worden gezien om-
dat hij of zij later piekt.”

Gescout
Toch ziet de Nijmeegse Karen wel heil in het 
vroege indelen op niveau. Haar negenjarige 
zoon werd ‘met een bal in zijn handen ge-
boren’: “Hij heeft nooit iets anders gewild 
en begon op zijn derde bij een club. Hij had 
het spel snel door. Toen hij 5 was werd hij 
geselecteerd om wedstrijden te spelen. Hij 
was 7 toen hij geselecteerd werd voor de 
F1. Ik had F2 al heel knap gevonden, maar 
blijkbaar zag de trainer meer in hem. Ik was 
trots, maar vooral blij voor hem. Dit wil hij al 
sinds hij kan lopen. Daarom vind ik ook niet 
dat hij te jong geselecteerd is. Hij was echt 
toe aan serieuze trainingen en meer uitda-
ging. Inmiddels is hij gescout door PSV en 
speelt hij daar met veel plezier.”

Kris kras door elkaar
Een gemengd team van alle niveaus is niet 
iets wat Karen per se ziet zitten: “Ik kan na-
tuurlijk alleen maar voor mijn zoon spreken, 
maar ik zie dat hij het liefst met gelijkge-
stemden speelt. Dus kinderen met hetzelfde 
niveau. Ik vermoed ook dat het spelplezier 
juist afneemt bij zowel de sterkere als de 
minder sterke spelers als je spelers kris kras 
door elkaar gooit.”
Lees verder op pagina 6
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en niet prestatie voorop staan. Als dit gemixte 
trainen een succes blijkt te zijn dan zullen we 
het doorzetten naar de daaropvolgende jaren 
en dat over eventueel 5 jaar de gehele onder-
bouw (tot 12 jaar) 2 keer in de week gemixt zal 
trainen.’ 
Ook nieuw zal de vorm van de trainingen zijn. 
De club zal de trainingen gaan maken, uitwer-
ken en laten geven door ouders. Tijdens de 
training lopen er 2 a 3 gediplomeerde trainers 
rond om de ouders te steunen. ‘We zullen zo-
veel mogelijk impliciete oefenvormen kiezen 

waarbij de kinderen ‘onbe-
wust’ leren. Met andere 

woorden: ze zijn lekker 
plezier aan het maken 

door te voetballen en ondertussen leren ze er 
ook nog wat van.’
Op mijn vraag waarom niet gewoon het selec-
teren tot 12 jaar wordt afgeschaft, legt Blijham 
uit: ‘De KNVB competities zijn zo ingedeeld op 
niveaus dat als vereniging zeer lastig is om niet 
op sterkte in te delen. Ik besef me wel dat de 
ontwikkeling van een voetballer ontzettend 
onvoorspelbaar is, dus we letten ook op moti-
vatie van de spelertjes. Door deze ‘Gelijke Kan-
sen’ principes hopen we dat de druk voor de 
kinderen om in het hoogste team te komen, 
zal gaan afnamen ondanks dat we dus wel nog 
op huidige sterkte indelen. 
‘Wij vinden het belangrijk dat kinderen intrin-
siek gemotiveerd zijn, en niet omdat ze bang 
zijn om fouten te maken voor de coach of va-
der.’   

Niet zonder slag of stoot
Ook bij Hercules gaat het nieuwe beleid niet 
zonder slag of stoot. ‘Het is toch een cultuur-
verandering en dat stuit op weerstand van 
sommige ouders van wie de kinderen in een 
eerste team zitten. Voorheen hadden ze een 
gediplomeerde trainer en nu zal een ouder 
voor de groep komen te staan. Daarnaast kon-
den hun kinderen voorheen 2 keer in de week 
met hun eigen team trainen, dat wordt nu 1 
keer in de week.’ 
Hercules belegt 3 sessies met ouders om hun 
nieuwe principes te verhelderen.  Ze hebben 
er al twee achter de rug met een groepje ou-
ders die ze wilden betrekken bij het nieuwe 
beleid. Voor de derde oudersessie worden alle 
ouders uitgenodigd. ‘Daar zullen zeker ook de 
hele kritische ouders aanwezig zijn, dus ik ver-
wacht nog wel wat discussies.’
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Dat door het vroege indelen op niveau niet 
iedereen gelijke kansen krijgt, beaamt Karen: 
“De kritiek snap ik zeker. Maar het willekeu-
rig indelen van teams is waarschijnlijk niet 
bevorderlijk voor het plezier – dat erg be-
langrijk is bij het sporten. Dan vind ik gelijke 
kansen toch ondergeschikt aan spelplezier. 
Het mooiste zou daarom zijn om op sterkte 
in te delen, maar de teams vervolgens wel 
gelijke kansen te geven, door voldoende en 
gediplomeerde trainers.”

Stigna rond recreatieve spelers
Veenbrink waarschuwt voor de nadelige 
gevolgen van vroeg selecteren. Voor zijn 
onderzoek sprak hij veel jonge spelers, ook 
degenen die niet geselecteerd waren. Vol-
gens Veenbrink hangt er een stigma rond 
recreatieve spelers: “Zij zouden zogenaamd 
minder gemotiveerd zijn en het spel niet 
zo serieus nemen. Maar dan kun je hele-
maal niet zo zwart-wit stellen. Dit labelen 
op jonge leeftijd vind ik gevaarlijk. Het doet 
namelijk ook iets met het zelfbeeld van de 
niet-geselecteerde kinderen. Zij gaan zich 
vergelijken met het selectieteam, waar ze 
vaak dolgraag in zouden willen zitten. Maar 
ze voelen zich minder goed en roepen met-
een dat ze lang niet zo goed kunnen rennen, 
schieten of dribbelen.”

Jochie van 8
Dat er kinderen door het selecteren te-
leurgesteld worden, wordt duidelijk uit de 
reacties onder de post van Jochem Myjer. 
Dat geldt niet alleen voor de voetbalsport. 

Zo schrijft een moeder: “Mijn oudste zat op 
ijshockey. Zat, want we kregen via mail te 
horen dat hij zijn nog kaart vol mocht maken 
en daarna eraf moest! Reden: hij zou nooit 
goed genoeg zijn voor een wedstrijdteam 
en ze gingen geen tijd steken in kinderen die 
niet mee konden doen aan wedstrijden… 
Daar sta je dan als jochie van 8.”

Niet pamperen
Voorstanders van het huidige systeem roe-
pen dat teleurstellingen nou eenmaal bij 
het leven horen. Veenbrink benadrukt dan 
ook dat hij niet van het pamperen is: “We 
moeten ervoor waken dat we niet massaal 
curlingouders worden die hun kroost voor 
iedere tegenslag willen behoeden. Teleur-
stellingen horen bij sport, net als winnen en 
verliezen. En aan een selectie ontkom je nu 
eenmaal niet in de sport. Maar laten we tot 
ongeveer twaalf jaar alle kinderen gelijke 
kansen geven. Nu worden er heel veel kin-
deren tekort gedaan. Voetbal is enorm groot 

in ons land, en om het amateurvoetbal goed 
te organiseren, is dit model bedacht. Volwas-
senen hebben bedacht dat vroeg selecteren 
goed is, maar ik denk niet dat dat past bij de 
belevingswereld van jonge kinderen. Daarbij 
denk ik dat volwassenen meer belang hech-
ten aan selectie dan kinderen zelf.”

Team op lengte
Kant-en-klare oplossingen zijn niet zo mak-
kelijk voorhanden, maar dat steeds meer 
sportclubs experimenteren met een andere 
opzet vindt Nick Veenbrink een positief te-
ken: “Er kan bijvoorbeeld een team worden 
ingedeeld op lengte. Het is interessant om te 
zien wat er dan gebeurt. Verder zou er meer 
geïnvesteerd moeten worden in het oplei-
den van goede, gediplomeerde trainers, ook 
voor recreatieve spelers. Een betere training 
geeft meer spelplezier, waardoor kinderen 
langer aan sport blijven doen. En dat wil toch 
iedereen.”

vervolg van pagina 5


